
 
 
 
 
 

Voorstel 
 
 
Van : Geert Andringa, griffier 
  
Aan : Presidium 
 
Datum : 1 juli 2024 
 
Onderwerp : Vergadermodel  
  
 
 
Inleiding 
Eén van de werkgroepen van de raad is de werkgroep Raad van de Toekomst. De naam van 
de werkgroep zegt het al, de werkgroep houdt zich bezig met de werkwijze van de raad in de 
toekomst. De werkgroep bespreekt algemene thema’s die te maken hebben met de 
vernieuwing van de lokale democratie, maar ook concrete onderwerpen als het betrekken van 
scholen bij het lokale bestuur of het vergadermodel komen aan de orde.  
 
Voorstel 
De werkgroep Raad van de Toekomst stelt het presidium voor om: 
 
1. Er mee in te stemmen om met een kleine delegatie raadsleden/steunfractieleden 

voorstellen uit te werken die het ‘BOB-model’ beter tot zijn recht laat komen in het 
vergadermodel van Achtkarspelen.  

 
Aanleiding: werkbezoek gemeente Harlingen 
De werkgroep Raad van de Toekomst heeft op 14 maart 2024 een werkbezoek gebracht aan 
de gemeente Harlingen. Voor deze gelegenheid reisden ook aan aantal andere raadsleden 
mee naar de havenstad van Fryslân.  
In Harlingen werken ze met een hoofdlijnenakkoord dat de steun heeft van de voltallige raad. 
Het politieke samenspel tussen raad en college is ‘duaal’. Zelf zeggen raadsleden en 
collegeleden van Harlingen daarover: ‘we hebben geen coalitie en oppositie meer’. Deze korte 
memo gaat niet over het hoofdlijnenakkoord of een raadsprogramma maar over het BOB-
model dat één van de andere gespreksonderwerpen was tijdens het werkbezoek.  
 
BOB-model 
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Het plaatje hierboven is vast bekend. De letters BOB staan voor de 3 fasen van het proces 
van besluitvorming: 
 

1. Beeldvorming 
2. Oordeelsvorming 
3. Besluitvorming 

 
De kwaliteit van een besluit neemt toe als de gemeenteraad deze 3 fasen in het proces goed 
onderscheidt en als het vergadermodel volgtijdelijk volgens de logica van deze 3 fases zijn 
uitwerking krijgt.  
 
De werkgroep RvdT constateert dat de besluitvorming in 8K niet in alle opzichten en in alle 
gevallen keurig netjes de 3 fases doorloopt. Meest opvallende is dat de fracties vergaderen 
en ‘oordelen’ nog vóór de beeldvorming in de informatiecarrousel.  
 
De werkgroep heeft de behoefte om het vergadermodel van 8K en de BOB-structuur tegen 
het licht te houden. Niet met als primaire doel dat het anders moet, maar wel met als doel 
om te kijken wat nu goed gaat en wat misschien anders of beter kan. 
 
Het presidium gaat formeel over het vergadermodel van de raad, het presidium doet 
voorstellen aan de gemeenteraad tot wijziging van het RvO. De werkgroep hecht er om die 
reden aan dat het presidium van tevoren met de ‘opdracht’ instemt. 
 
Als het presidium akkoord is, is doet een aantal raadsleden (en steunfractieleden) onderzoek 
naar de huidige situatie en neemt in dat onderzoek ‘best practices’ van andere gemeenten 
mee. Doel is om in het vierde kwartaal 2024 na een tweetal sessies kort verslag te doen van 
de bevindingen aan het presidium dat een eigen verantwoordelijkheid heeft om wel of geen 
gehoor te geven aan eventuele aanbevelingen. 
 
NB Anne Douwe Bouma, Jacob Zwaagstra, Elly Pilat en Gerda Holthuis zijn bereid samen met 
de griffier deze werkgroep te vormen.  
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